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EIERSKAP ØSTFOLD ENERGI AS 
 

Saksnr.: Utvalg Møtedato  
3/19 Formannskapet 04.02.2019  
1/19 Kommunestyret 14.02.2019  

 

RÅDMANNENS INNSTILLING: 
1. Rømskog kommune krever at Østfold fylkesting behandler en sak om det fremtidige 
eierskapet til fylkeskommunens aksjer i Østfold Energi AS. Dette begrunnes med at 
fylkestinget som er det øverste organet i fylkeskommunen, og som dermed må vurdere den 
videre disponeringen over eierskapet. 

 

2. Rømskog kommune krever at fylkeskommunens aksjer i Østfold Energi AS overføres til 
primærkommunene i Østfold, fordelt etter folketallet i den enkelte kommune. Begrunnelsen er 
at en slik overføring vil sikre at den verdifulle formuesmassen som er skapt i Østfold Energi AS 
gjennom årtier også i fremtiden kommer Østfold-samfunnet og innbyggerne i Østfold til gode. 

 
3. Som aksjonærrepresentant ber Rømskog kommune om at Østfold fylkesting, som øverste 
organ for eierskapet til fylkeskommunens aksjer, tar stilling til saken på selvstendig grunnlag. 
Dette begrunnes med at eierskapet til Østfold Energi AS er en sak aksjonærene imellom, og 
mellom fylkestinget og Østfold-samfunnet. Fellesnemnda for Viken har ikke myndighet til å 
legge verken politiske eller rettslige føringer for hvordan fylkestinget skal disponere over 
aksjene frem til nytt fylkesting for Viken er konstituert. 

Behandling/vedtak i Formannskapet - 04.02.2019 

BEHANDLING: 
Ordfører gjorde oppmerksom på brev fra fylkesordfører i Østfold datert 4.2.19, det legges som 
nytt vedlegg til saken. 

 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
FORMANNSKAPETS INNSTILLING: 
1. Rømskog kommune krever at Østfold fylkesting behandler en sak om det fremtidige 
eierskapet til fylkeskommunens aksjer i Østfold Energi AS. Dette begrunnes med at 
fylkestinget som er det øverste organet i fylkeskommunen, og som dermed må vurdere den 
videre disponeringen over eierskapet. 
2. Rømskog kommune krever at fylkeskommunens aksjer i Østfold Energi AS overføres til 
primærkommunene i Østfold, fordelt etter folketallet i den enkelte kommune. Begrunnelsen er 
at en slik overføring vil sikre at den verdifulle formuesmassen som er skapt i Østfold Energi AS 
gjennom årtier også i fremtiden kommer Østfold-samfunnet og innbyggerne i Østfold til gode. 
3. Som aksjonærrepresentant ber Rømskog kommune om at Østfold fylkesting, som øverste 
organ for eierskapet til fylkeskommunens aksjer, tar stilling til saken på selvstendig grunnlag. 
Dette begrunnes med at eierskapet til Østfold Energi AS er en sak aksjonærene imellom, og 
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mellom fylkestinget og Østfold-samfunnet. Fellesnemnda for Viken har ikke myndighet til å 
legge verken politiske eller rettslige føringer for hvordan fylkestinget skal disponere over 
aksjene frem til nytt fylkesting for Viken er konstituert. 

 
 
SAKENS FAKTA: 
Sammendrag: 
Østfold fylkeskommune eier 50 prosent av aksjene i Østfold Energi AS. 13 kommuner i 
Østfold eier de øvrige aksjene. 

 
Fra 1. januar 2020 blir de nåværende fylkeskommunene Akershus, Buskerud og Østfold slått 
sammen til Viken. Da vil Buskerud fylkeskommunes aksjer i energiselskapene Vardar AS og 
derigjennom også Glitre AS bli overført til primærkommunene i Buskerud. 

 
Ordførerne i de 13 kommunene som har aksjer i Østfold Energi mener kommunene bør kreve 
at også Østfold fylkeskommunes energiaksjer overføres til kommunene i fylket og fordeles ut 
fra kommunenes folketall. Dette begrunnes med at verdiene er bygd opp i Østfold og bør 
tilfalle Østfold-samfunnet, og at det vil oppstå en skjevhet dersom Buskerud fylkeskommunes 
eierskap i energiselskaper overføres uten at tilsvarende skjer i Østfold. 

 
Det er ikke noe juridisk til hinder for at Østfold fylkeskommunes aksjer kan overføres til 
kommunene. Myndigheten til å gjøre dette ligger i Østfold fylkesting ut 2019. 

Rådmannen støtter ordførernes vurderinger.  

Bakgrunn: 
Denne saken er reist etter initiativ fra samtlige ordførere i de 13 kommunene som er medeiere 
sammen med fylkeskommunen i Østfold Energi AS. Tilsvarende sak behandles i 
kommunestyrene i de andre aksjonærkommunene. Saken er videre behandlet av 
rådmannsutvalget i Østfold. 

 
Østfold Energi AS eies i dag av Østfold fylkeskommune og 13 kommuner i Østfold. 
Eierfordelingen er slik: 
Navn eier: Antall aksjer: Andel: 
Østfold fylkeskommune 35000 50 % 
Sarpsborg kommune 10000 14,29 % 
Moss kommune 5000 7,14 % 
Halden kommune 5000 7,14 % 
Askim kommune 3000 4,29 % 
Fredrikstad kommune 3000 4,29 % 
Eidsberg kommune 2000 2,86 % 
Aremark kommune 1000 1,43 % 
Hobøl kommune 1000 1,43 % 
Marker kommune 1000 1,43 % 
Rømskog kommune 1000 1,43 % 
Skiptvet kommune 1000 1,43 % 
Spydeberg kommune 1000 1,43 % 
Våler kommune 1000 1,43 % 
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Fra 1. januar 2020 vil Østfold fylkeskommune være sammenslått med Akershus og Buskerud 
fylkeskommuner til Viken fylkeskommune. I forbindelse med fylkessammenslåingen har 
ordførerne i eierkommunene tatt til orde for at fylkeskommunens aksjer bør overføres til 
primærkommunene i Østfold, fremfor å overtas av Viken fylkeskommune. 

 
Begrunnelse for overføringen: 
Ordførernes begrunnelse for at aksjene bør overføres til primærkommunene er to-delt: 

1. Verdiene i Østfold Energi AS er skapt og eiet av Østfold-samfunnet i årtier, og derfor 
bør forbli i Østfold og dermed komme innbyggerne i Østfold til gode også i fremtiden. 
En slik overføring er gjort blant annet i Nord-Trøndelag i forbindelse med 
fylkessammenslåingen til Trøndelag. 

 
2. Det oppstår en skjevhet når primærkommunene i Buskerud fra 1.1.2020, som ledd i 

fylkessammenslåingen, overtar Buskerud fylkeskommunes verdier i aksjene i Vardar  
AS og derigjennom også Glitre AS. Ordførerne mener at en tilsvarende verdioverføring 
fra fylkeskommune til primærkommuner bør skje for Østfold Energi AS i forkant av 
fylkessammenslåingen. 

 
Etter ordførernes syn må kommunene som eksisterende medeiere (aksjonærer) i Østfold Energi 
AS høres når det gjelder hvem som skal være eiere i Østfold Energi AS etter 1.1.2020. 

 

Rettslige forhold 
Det foreligger ingen rettslige begrensninger på fylkeskommunens adgang til å overføre aksjene 
til primærkommunene. Verken inndelingslova eller andre lover inneholder bestemmelser som 
setter forbud mot slike overføringer, selv om de måtte være motivert av en 
fylkessammenslåing. Tilsvarende vil derfor verdioverføringen som er avtalt i Buskerud stå seg 
rettslig. 

 
Fordeling av aksjene 
En overføring av fylkeskommunens aksjer reiser spørsmålet om hvordan aksjene skal fordeles. 
Ordførernes forslag innebærer at de fordeles på samtlige kommuner i nåværende Østfold ut fra 
folketall. En slik fordeling vil innebære at også de fem kommunene som i dag ikke er eiere i 
Østfold Energi AS, Hvaler, Råde, Rygge, Trøgstad og Rakkestad, blir eiere i selskapet. Selv 
om flere kommuner dermed blir eiere, øker ikke det totale antallet eiere sammenliknet med 
dagens eiersituasjon. På grunn av kommunesammenslåingen av Askim, Spydeberg, Hobøl, 
Trøgstad og Eidsberg kommuner - samt Moss og Rygge kommuner og Rømskog og Aurskog- 
Høland kommuner vil en overføring etter en slik modell innebære at det blir 13 aksjonærer i 
Østfold Energi AS etter overføringen, sammenliknet med dagens situasjon hvor det er 14 
aksjonærer. 

 
Ordførerne framhever at så lenge begrunnelsen for overføringen er at verdiene fortsatt skal 
komme Østfold-samfunnet til gode, bør aksjene fordeles ut fra folketallet i dagens Østfold- 
kommuner. Slik vil aksjeverdiene komme likt til nytte for alle Østfolds innbyggere. 

 
Alternative løsninger 
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Det har vært diskutert om andre løsninger for disponeringen over fylkeskommunens 
aksjeverdier enn overføring kan ivareta disse hensynene, eksempelvis om det bør opprettes et 
fond som blir øremerket formål i tidligere Østfold dersom Viken overtar eierskapet til aksjene. 

 
Ordførerne mener at en løsning der fylkeskommunens aksjer disponeres gjennom et fond 
øremerket formål i Østfold ikke er ønskelig, da den er lite sikker, både rettslig og politisk. En 
overføring av aksjene fremstår derfor, ifølge ordførerne, som det mest hensiktsmessige 
alternativet dersom formålet er å sørge for at verdiene i Østfold Energi AS også i fremtiden 
skal være sikret å komme Østfold-samfunnet til gode. 

 
Eierkommunene i Østfold Energi AS har vært ansvarlige aksjonærer som har utøvd eierskapet 
ut fra langsiktige forretningsmessige prinsipper. Ordførerne har understreket at et profesjonelt, 
langsiktig og strategisk eierskap også vil legges til grunn dersom fylkeskommunen overfører 
sine aksjer. De vil være positive til eventuelle vilkår for aksjeoverføringene som skal ivareta 
dette hensynet. . 

 
Nærmere om situasjonen i Buskerud og Vardar AS: 
Som nevnt er ønsket om at fylkeskommunens aksjer i Østfold Energi AS skal overføres til 
primærkommunene i Østfold i forkant av sammenslåingen til Viken delvis begrunnet med at 
Buskerud fylkeskommune overfører verdiene i Vardar AS til primærkommunene i Buskerud. 
Denne transaksjonen ble avtalt mellom partene i 2005, der Buskerud-kommunene fikk 99 % 
prosent av aksjene i Vardar AS som B-aksjer, mens fylkeskommunen beholdt 1 % av aksjene 
som A-aksjer. A-aksjene gir foreløpig rett til alle stemmer i selskapets organer og rett til alt 
utbytte fra selskapet. Avtalen fra 2005 fastslår at fra det tidspunkt Buskerud fylkeskommune 
opphører som selvstendig fylkeskommune, det vil si at det ikke lenger skal avholdes 
fylkestingsvalg for nåværende fylkeskommune, skal fylkeskommunen overføre sine aksjer 
vederlagsfritt til Vardar AS. Fra samme tidspunkt slås aksjeklassene sammen, slik at 
kommunene sitter igjen med alle verdiene i selskapet. 

 
Av Buskerud fylkeskommunes økonomiplan for 2019-2022, uttrykkes en målsetning om å 
«nøytralisere bortfall av fremtidig utbytte fra Vardar og sikre verdier til Viken». Dette er 
tenkt gjennomført ved en videreføring av et ansvarlig lån på kr. 507,5 millioner, samt et 
ekstraordinært utbytte fra Vardar AS på kr. 700 millioner. Det er uklart om fylkeskommunen 
fremdeles er berettiget til å motta disse verdiene. Videre hefter det betydelig usikkerhet 
omkring realismen i forventningene til det ekstraordinære utbyttet. I alle tilfelle er det klart at 
kommunene i Buskerud er berettiget til å overta verdiene av fylkeskommunens aksjer i Vardar 
AS. Med utsikter til høye kraftpriser i de kommende årene, vil eierskapet gi 
primærkommunene i Buskerud betydelige inntekter i form av utbytte, på bekostning av Viken. 

 
De mulige disposisjonene som fremgår av Buskerud fylkeskommunes økonomiplan 
rettferdiggjør etter ordførernes syn ikke den skjevhet som oppstår i forholdet mellom ytelsene 
som fylkeskommunene medbringer inn i Viken, sammenliknet med om ingen av 
sammenslåingspartene hadde overført eierskapet til kommunene. Ordførerne mener at det 
fremstår som rimelig og rettferdig at kommunene i Østfold begunstiges på samme måte som 
kommunene i Buskerud før sammenslåingen. Dersom det på grunn av 
«nøytraliseringsdisposisjonene» i Buskerud skjer en verdiforskyvning til fordel for Viken før 
sammenslåingen, mener ordførerne at noe tilsvarende kan gjøres for Østfolds del. 
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Akershus fylkeskommune eier 100 prosent av Akershus Energi AS. Dersom Østfold 
fylkeskommune overfører aksjene i Østfold Energi AS til kommunene i Østfold, slik som i 
Buskerud, mener ordførerne det fremstår som rimelig at det samme skjer for kommunene i 
Akershus sin del. Dersom dette av tidshensyn ikke lar seg gjennomføre før sammenslåingen, 
bør partene etter ordførernes syn legge til rette for at aksjene i Akershus Energi AS kan 
overføres fra Viken fylkeskommune til kommunene i Akershus etter sammenslåingen. 

 
Prosessen videre: 
Representanter for eierkommunene i Østfold Energi AS har innledet et samarbeid for å sikre at 
verdiene i Østfold Energi AS forblir i Østfold. Ordfører i Askim Thor Hals og ordfører i 
Sarpsborg Sindre Martinsen-Evje har stått for det koordinerende arbeidet, samt innhenting av 
juridisk bistand. Representanter for samtlige eierkommuner har vært informert underveis 
gjennom møter og oversendelse av notater med faktisk informasjon og juridiske betenkninger. 

 
Under forutsetning av at kommunestyrene i Østfold slutter seg til anbefalingene i denne saken, 
vil det bli opprettet en arbeidsgruppe bestående av ordførere som representerer flere partier. 
Hensikten er at kommunene i størst mulig grad skal opptre koordinert og samlet i kravet om at 
aksjene må overføres overfor organet som har myndighet i saken, som er fylkestinget i Østfold. 

 
Ordførerne mener kommunene med dette tar en ombudsrolle på vegne av Østfolds innbyggere 
for å sikre at verdiene som har tjent Østfold-samfunnet godt også i fremtiden kommer fylkets 
innbyggere særskilt til gode. 

 
Saken om energiselskapene skal behandles av fellesnemnda for Viken i møte 8. februar 2019. 
Fellesnemnda har tidligere behandlet saken i møter 8. oktober og 15. november. Det er 
imidlertid fylkestinget i Østfold, som er øverste organ for utøvelse av fylkeskommunens 
eierskap til sine aksjer i Østfold Energi AS, som må vurdere saken uavhengig av fellesnemnda. 
Eierskapet til Østfold Energi AS er en sak mellom eierne i selskapet, og mellom innbyggerne i 
Østfold og fylkestinget som representant for disse. Ordførerne ønsker at eierkommunene 
krever at saken settes på fylkestingets dagsorden så snart som mulig, slik at fylkestinget får en 
reell mulighet til å vurdere saken. 

 
Økonomi: 
Ved en fordeling av Østfold fylkeskommunes aksjer etter innbyggertall vil Sarpsborg 
kommunes eierskap øke fra 10.000 til 16.584 aksjer, basert på SSB sine innbyggertall per 3. 
kvartal i 2018. Sarpsborg hadde da 55.892 av totalt 297.076 innbyggere i Østfold, det vil si 
18,8 prosent. 

 
Gjennom sitt eierskap i Østfold Energi AS mottar Rømskog kommune utbytte. For 2017 ble 
det gitt totalt 56 mill. kr i utbytte fra Østfold Energi AS. Kommunens andel utgjorde 0,8 mill. 
kr, eller 800 kr per aksje. Dersom Østfold fylkeskommunes aksjer fordeles til kommunene i 
Østfold etter innbyggertall, ville det gitt Rømskog kommune en økning i utbyttet på om lag kr 
64 000. Aksjeutbytte er en inntekt som føres i driftsregnskapet, og kan disponeres fritt. 

 
Rømskog kommune har i dag en eierandel på 1,43 % av aksjene i Østfold Energi AS. Ved en 
fordeling av aksjene etter innbyggertall vil kommunens andel øke til 1,54 %. Rådmannen har 
ikke foretatt noen verdivurdering. 
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VURDERING: 
Rådmannen støtter ordførernes forslag og begrunnelsen. Rådmannen vil særlig poengtere at det 
vil framstå urimelig at én av de tre sammenslåtte fylkeskommunene overfører sine energiaksjer 
til primærkommunene, mens de to andre ikke gjør det. 
Rådmannen er enig med ordførerne om at en overføring av aksjene vil være det sikreste for å 
ivareta intensjonen om at verdiene skal komme Østfold-samfunnet til gode. Det er heller ingen 
saklig grunn til at det skal velges en annen løsning for Østfold enn for Buskerud. 
Rådmannen vil framheve viktigheten av at innbyggere og kommuner i de tre fylkene som nå 
blir sammenslått behandles likt. Dersom det gjøres en fordeling av verdier som framstår som 
åpenbart urimelig vil dette kunne svekke tilliten til og legitimeten til det nye regionale nivået 
for lang tid framover. 

 
 
KONKLUSJON: 

 
 
VEDLEGG: 
Oversikt eierandeler i kraftselskapene i Viken 
Oversikt forslag til ny fordeling av aksjer 

 
UTSKRIFT SENDES: 
Sarpsborg kommune 
Østfold fylkeskommune 



 

 

RØMSKOG KOMMUNE 
RÅDMANN 

 
 
 

REVIDERT SELSKAPSAVTALE FOR 2019 - INDRE ØSTFOLD 
KRISESENTER IKS 

 
Saksnr.: Utvalg Møtedato  
4/19 Formannskapet 04.02.2019  
2/19 Kommunestyret 14.02.2019  

 

RÅDMANNENS INNSTILLING: 
Rømskog kommune vedtar ny selskapsavtale for Indre Østfold Krisesenter IKS 

Behandling/vedtak i Formannskapet - 04.02.2019 

BEHANDLING: 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 
FORMANNSKAPETS INNSTILLING: 

Rømskog kommune vedtar ny selskapsavtale for Indre Østfold Krisesenter IKS 
 

SAKENS FAKTA: 
Hva saken gjelder 
Rakkestad kommune er utmeldt av Indre Østfold Krisesenter IKS fra og med 1. januar 2019. 
Selskapsavtalen er derfor endret. 

Bakgrunn og saksopplysninger 
Indre Østfold Krisesenter IKS er et interkommunalt selskap, organisert etter lov om 
interkommunale selskaper. 

 
I 2017 meldte Rakkestad seg ut av Krisesenteret, med virkning fra 1. januar 2019. 
Selskapsavtalen er revidert for å ta opp i seg denne endringen. Dette gjelder pkt. 1.2. Deltakere 
i selskapet, 2.1. Eierandel og deltakeransvar og 3.1. Representantskapet. 

 
Loven krever at endringer i selskapsavtalen, som gjelder antall deltakere, må behandles av 
kommunestyrene. Ny selskapsavtale, som vil tre i kraft 1. januar 2019, er derfor oversendt 
kommunene til godkjenning. 

 
Rømskog kommune har meldt seg ut av selskapet med virkning fra 1.1.20, selskapet oppløses 
fra samme dato. 

 

Økonomi 
Rakkestads utmelding innebærer noe høyere betaling for gjenværende kommuner i 2019. 

Arkiv: 026 
Saksbehandler: Anne Kirsti Johnsen 
Dato: 14.01.2019 
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VURDERING: 

Utmeldingen får økonomiske konsekvenser for de øvrige eierkommunene, da de må fordele 
Rakkestad sin opprinnelige andel og dermed kostnader. Rakkestad kommune har hatt en 
eierandel på 13,57 %. Virkningene av dette er imidlertid noe redusert gjennom selskapets 
budsjettkutt for 2019. Representantskapet behandlet budsjettet for Krisesenteret i 
representantskapsmøtet 12. oktober. 

 
Representantskapet har forutsatt at det blir foretatt en beregning av Rakkestad sine 
forpliktelser ved uttreden. 

 
Endringen i selskapsavtalen får bare virkning for 2019, siden representantskapet har vedtatt å 
oppløse selskapet 31. desember 2019. 

 
 

KONKLUSJON: 
Ny selskapsavtale anbefales. 

 
 
 
VEDLEGG: 

Utkast til selskapsavtale av 14.11.18 
 
 
 
UTSKRIFT SENDES: 
Indre Østfold Krisesenter IKS 
Revisjon 
NAV-leder 
Eidsberg kommune 
Askim kommune v/Åsmund Kobbervik 
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RØMSKOG KOMMUNE 
RÅDMANN 

Arkiv: K46 
Saksbehandler:   Ann Kristin Halvorsrud 
Dato: 28.01.2019 
Saksmappe: 18/577 

 
 

FORSKRIFT OM ADGANG TIL JAKT ETTER ELG OG RÅDYR I 
RØMSKOG KOMMUNE - ENDRING AV MINSTEAREAL PÅ ELG 

 
Saksnr.: Utvalg Møtedato  
4/18 Viltnemnd 10.12.2018  
1/19 Viltnemnd 04.02.2019  
3/19 Kommunestyret 14.02.2019  

 

RÅDMANNENS INNSTILLING: 
Med hjemmel i Forskrift om forvaltning av hjortevilt av 08.01.2016 § 6 fastsettes minstearealet 
på elg for Rømskog kommune til 3 000 daa. 

 

Behandling/vedtak i Viltnemnd - 10.12.2018 

BEHANDLING: 
Rådmannens forslag til vedtak bel enstemmig vedtatt. 

 
UTVALGETS VEDTAK: 
Forslag til endringsforskrift vedrørende minsteareal på elg sendes ut på høring til berørte 
parter. 

 
 
 

Behandling/vedtak i Viltnemnd - 04.02.2019 

BEHANDLING: 

Til viltnemndas behandling av saken hadde de etter utsendelse av møteinnkallingen fått 
oversendt uttalelser fra Nordre Rømskog grunneierlag og Arnt Astrup. 

 
Viltnemnda ønsker å opprettholde forslaget til minsteareal som ble sendt ut på høring ut fra de 
vurderingen som ble gjort forut for utsendelse av høringen. 

 
Det ble fremsatt følgende felles forslag fra viltnemnda: 

 

Med hjemmel i Forskrift om forvaltning av hjortevilt av 08.01.2016 § 6 fastsettes minstearealet 
på elg for Rømskog kommune til 4 000 daa. 

 
Vedtaket ble enstemmig vedtatt. 

 
UTVALGETS INNSTILLING: 
Med hjemmel i Forskrift om forvaltning av hjortevilt av 08.01.2016 § 6 fastsettes minstearealet 
på elg for Rømskog kommune til 4 000 daa. 



Sak 3/19 

Side 11 av 14 

 

 

 

SAKENS FAKTA: 
Rømskog viltnemnd vedtok i sitt møte den 10.12.2018 følgende: 
Forslag til endringsforskrift vedrørende minsteareal på elg sendes ut på høring til berørte 
parter. 

 
Høringsforslaget til minsteareal ble satt til 4 000 daa pr. elg. Rådmannen henviser til vedlagte 
samlet saksframlegg av sak 4/18 den 10.12.2018 som redegjør for innstillingen og vedtaket. 

 
Høringsfristen ble satt til 24. januar og til fristen hadde Rømskog kommune mottatt følgende 
uttalelser: 
Høringsinstans Innspill 
Arnt Astrup Positiv til forslaget på 4 000 daa 
Østfold fylkeskommune Synes endringen er en fornuftig tilpasning 
Aurskog-Høland elgvald Anmoder Rømskog viltnemnd til å endre minstearealet til 

3 000 daa. Dette vil være i samsvar med den anbefalingen de 
har gitt til Aurskog-Høland kommune om å endre sitt 
minsteareal fra 2 000 til 3 000 daa. Med mulighet til å avvike 
minstearealet med 50 % mener de dette er et fornuftig nivå å 
legge seg på. Høringsuttalelsen vedlegges 

Aurskog-Høland kommune Aurskog-Høland kommune skal behandle høringen i 
Formannskapet den den 28.01.2019 og av den grunn 
oversendes rådmannens innstilling i saken som en foreløpig 
uttalelse. Det er en tilsvarende utvikling av elgbestanden i 
Aurskog-Høland som i Rømskog kommune og Aurskog- 
Høland elgvald har foreslått for Aurskog-Høland kommune å 
endre minstearealet for felling av elg til 3 000 daa. Av den 
grunn anbefaler de et minsteareal på 3 000 daa i Rømskog 
også. Høringsuttalelsen vedlegges. 

 
 
Helse- og miljøkonsekvenser 
En endring fra dagens minsteareal vil medføre et mer tilpasset verktøy for elgforvaltningen ut 
fra nåværende elgbestand. 

 
Økonomi 
Ingen relevante for Rømskog. 

 
Relevante bestemmelser 
Viltloven 
Forskrift om forvaltning av hjortevilt 
Kommunal målsetning for hjorteviltforvaltningen i Rømskog kommune 

 
VURDERING: 
Rømskog og Aurskog-Høland kommuner må nå samordne seg på mange områder i forbindelse 
med kommunesammenslåingen fra 01.01.2020, også innen viltforvaltningen. I dag er 
minstearealet for fellingstillatelse på elg 2 000 daa i begge kommunene. Rømskog kommune 
har nå sendt på høring en endring av sitt minsteareal og i den forbindelse er det både viltfaglige 
og praktiske vurderinger som må drøftes. 
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Hjorteviltforskriftens § 6 sier at en kommune kan fastsette ulikt minsteareal for ulike arter og 
for ulike deler av en kommune. Hovedregelen er ett minsteareal per kommune for hver art,  
men det kan fastsettes forskjellig minsteareal i ulike deler av en kommune dersom det er 
vesentlig forskjell på beitegrunnlag, bestandstetthet eller skadepress. Grensene bør i slike 
tilfeller være mellom områder med klare skillelinjer i terrenget, eksempelvis store vassdrag eller 
snaufjellstrekninger. Rådmannen anser at det ikke er noen slike klare terrenggrenser mellom 
kommunene Aurskog-Høland og Rømskog og av den grunn bør det være likt minsteareal. 

 
Det er også mulighet for kommunen med hjemmel i Hjorteviltforskriftens § 7 å avvike 
minstearealet med 50 % hvis det er behov for det i forhold til ulikheter i artens levekår, 
bestandens størrelse og utvikling, skader som arten utfører eller andre ekstraordinære forhold 
innad i kommunen. 

 
Ut fra data i sak 4/18 i Rømskog viltnemnd framkom det at bestandssituasjonen på elg tilsa et 
minsteareal på 4 000 daa. 4 000 daa som minsteareal vil også ved bruk av 50 %-regelen gi et 
reelt minsteareal mellom 2 000 og 6 000 daa bak hver fellingstillatelse, mens 3 000 daa vil gi 
rom for et minsteareal mellom 1 500 og 4 500 daa. 4 000 daa vil gi større fleksibilitet til å 
forvalte elgbestanden ut fra den situasjonen en har med rovvilt i området. 

 
Ettersom Aurskog-Høland kommune også vil endre sitt minsteareal til foreslåtte 3000 daa pr. 
elg, er det hensiktsmessig at det fastsettes likt minsteareal i de to kommunene slik at nye 
Aurskog-Høland kommune ikke behøver å gjennomføre en ny prosess vedrørende en 
endringsforskrift neste år. Aurskog-Høland har også de samme utfordringene som Rømskog i 
forhold til elgforvaltning innad i ulverevir og vil dermed følge opp bestandssituasjonen godt 
faglig. 

 
KONKLUSJON: 
Rådmannen ser at det er hensiktsmessig å vedta like minsteareal i Aurskog-Høland og 
Rømskog kommuner forut for en nærliggende kommunesammenslåing. Ved å benytte 
Hjorteviltforskriftens § 7 aktivt, vil det være forenlig å gå inn for et minsteareal på 3 000 daa. 

 
VEDLEGG: 
Samlet saksframlegg av sak 4/18 i Rømskog viltnemnd 
Høringsuttalelse fra Aurskog-Høland elgvald 
Høringsuttalelse fra Aurskog-Høland kommune 

 
UTSKRIFT SENDES: 

Elgvaldene: 
Nordre og Vestre Rømskog grunneierlag v/ Lasse Christensen 
Sundsrud skog og Flaten-Trosterud skog v/ Anders Stang 
Aurskog-Høland kommune 
Aurskog-Høland elgvald 
Fylkesmannen i Østfold 
Østfold fylkeskommune 
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KS DEBATTHEFTE 2019 
 

Saksnr.: Utvalg Møtedato  
5/19 Formannskapet 04.02.2019  
4/19 Kommunestyret 14.02.2019  

 

RÅDMANNENS INNSTILLING: 
 

Behandling/vedtak i Formannskapet - 04.02.2019 

BEHANDLING: 
Rømskog kommunes høringsuttalelse gis i tråd med vurderingen i saksfremlegget. 

 
FORMANNSKAPETS INNSTILLING: 
Rømskog kommunes høringsuttalelse gis i tråd med vurderingen i saksfremlegget. 

 
SAKENS FAKTA: 
KS ønsker kommunens innspill til mellomoppgjøret 2019 og har sendt ut sitt debatthefte med 
følgende spørsmål til arbeidsgiversiden: 

 
1. Hvordan kan KS best være en utviklingspartner for medlemmene på 

digitaliseringsområdet? 
2. Bør KS gis et mer formelt mandat på området og i såfall innen hvilke felt? 
3. Bør lønnsmidlene som er til disposisjon i mellomoppgjøret fordeles sentralt eller lokalt? 

Hvis sentralt – hvilke stillingsgrupper bør prioriteres? 
4. Deler kommunen KS’ vurdering av at det ikke er behov for vesentlige endringer i 

Hovedavtalen? 
5. Hva vil være gode virkemidler for læring og kompetanseutvikling i tjenestene 

fremover? 
6. Er det tjenesteområder i dag hvor det er for stor ulikhet mellom kommuner, i såfall 

hvilke? 
7. Hvordan kan kommunene selv og KS redusere uønsket variasjon? 

 
For utfyllende informasjon vises det til Debattheftet 2019 – KS spør:  
https://www.ks.no/contentassets/e37acf8eb9df49e6a1b2cfb48e6d178e/ks_debatthefte-  
2018_nettversjon.pdf 

 

KS Strategikonferanse 28.2-1.3.19 vil være arena for å drøfte innspill fra kommunene. 
 
 

VURDERING: 
Spørsmålene er drøftet i rådmannens ledergruppe og følgende synspunkter foreslås: 
1. De siste års store satsninger nasjonalt på digitalisering har gitt gode innovative nasjonale 
løsninger som kommunene kan bruke, men hver kommune i seg selv ikke er store nok til å 
påvirke markedet. Det er derfor behov for at kommunene samles digitalt. 
Til nå har KS levert løsninger som FIKS, Svar Ut, barnevern, byggesak og Digisos finansiert 
via Digifin. Disse løsningene nyter kommunene godt av, men samtidig bidrar de til økte 

https://www.ks.no/contentassets/e37acf8eb9df49e6a1b2cfb48e6d178e/ks_debatthefte-2018_nettversjon.pdf
https://www.ks.no/contentassets/e37acf8eb9df49e6a1b2cfb48e6d178e/ks_debatthefte-2018_nettversjon.pdf
https://www.ks.no/contentassets/e37acf8eb9df49e6a1b2cfb48e6d178e/ks_debatthefte-2018_nettversjon.pdf
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kostnader for kommunene ved at markedet tar seg betalt for å integrere seg mot disse. 
Fellestrekket er at løsningene fra KS representerer deler av en verdikjede. De løser ikke 
helheten og krever tekniske integrasjoner. 

 
Vi ønsker at KS i større grad tar ansvar for å utvikle helhetlige løsninger og ikke bare levere 
deler av verdikjeder. 
Et praktisk eksempel på dette er Digisos: Dersom også selve saksbehandlingssystemet for 
sosial ble utviklet av KS, ikke kun søknadsdialog og definisjon av integrasjon mot ulike private 
saksbehandlingsløsninger, ville kommunen fått en løsning som ga virkelig stor merverdi. Hele 
verdikjeden for sosialområdet hadde blitt ivaretatt. 

 
Vi mener at KS kan bli en systemleverandør til kommunene. I eksemplet over ville KS kunne gi 
en preferert løsning for sosialstønad til hele kommune Norge. Dette er utvilsom 
samfunnsøkonomisk. Vi ser flere initiativ hvor kommuner samler seg i klynger for å ivareta 
denne funksjonen. Det er positivt, men blir for tilfeldig. KS kan best bli en utviklingspartner  
ved å ta et større ansvar for å bli kommunenes systemleverandør 

 
2. KS som utviklingspartner har mandat til å lage nye innovative kommunale fellesløsninger for 
hele verdikjeder på alle områder. 
Forutsetningen for dette er at KS styrker sin organisasjon på området med innslag av statlig 
finansiering og med større bidrag fra kommunene. 

 
3. Lønnsmidlene bør fordeles sentralt og høgskolegruppene bør prioriteres. Lokale lønnspotter 
blir svært små, og lokale lønnsoppgjør er svært tidkrevende. Høgskolegruppene er vanskeligst 
å rekruttere og bør prioriteres. Det er viktig at det ikke vedtas lønnstillegg som er vanskelig å 
implementere slik tilfellet er med det nye kveldstillegget som ble forhandlet frem i 2018. 
4. Ja 
5. Fortsatt satsning på e-læringskurs, effektivitetsnettverk og tilskudd til etterutdanning. 
6. Det er det, men en kan vanskelig se at det kan løses i et mellomoppgjør. 
7. Det er ikke ønskelig med bemanningsnormer på flere områder enn i dag. 

 
 
KONKLUSJON: 
Rømskog kommunes innspill vedtas. 

 
 
VEDLEGG: 

 
 
UTSKRIFT SENDES: 
KS Østfold 


	Møteinnkalling
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Vedlegg: Eierskapet i energiselskapene i Østfold, Buskerud og Akershus 


 


Eierskap i Østfold Energi AS 


Navn eier: Antall aksjer: Andel i %: 
Østfold fylkeskommune 35000 50 % 
Sarpsborg kommune 10000 14,29 % 
Moss kommune 5000 7,14 % 
Halden kommune 5000 7,14 % 
Askim kommune 3000 4,29 % 
Fredrikstad kommune 3000 4,29 % 
Eidsberg kommune 2000 2,86 % 
Aremark kommune 1000 1,43 % 
Hobøl kommune 1000 1,43 % 
Marker kommune 1000 1,43 % 
Rømskog kommune 1000 1,43 % 
Skiptvet kommune 1000 1,43 % 
Spydeberg kommune 1000 1,43 % 
Våler kommune 1000 1,43 % 


 


 


Eierskap i Vardar AS 


Navn eier: Antall aksjer: Andel i %: Aksjeklasse: * 
Drammen kommune 7863 15,87 % B 
Lier kommune 6441 13 % B 
Kongsberg kommune 5921 11,95 % B 
Ringerike kommune 5739 11,58 % B 
Nedre Eiker kommune 4930 9,95 % B 
Røyken kommune 3973 8,02 % B 
Øvre Eiker kommune 3954 7,98 % B 
Hurum kommune 2924 5,9 % B 
Modum kommune 1737 3,51 % B 
Sigdal kommune 1128 2,28 % B 
Hole kommune 922 1,86 % B 
Flesberg kommune 554 1,12 % B 
Buskerud fylkeskommune 496 1 % A 
Ål kommune 471 0,95 % B 
Hol kommune 461 0,93 % B 
Gol kommune 442 0,89 % B 
Krødsherad kommune 373 0,75 % B 
Nes kommune 353 0,71 % B 
Rollag kommune 309 0,62 % B 
Nore og Uvdal kommune 265 0,53 % B 
Hemsedal kommune 191 0,39 % B 
Flå kommune 103 0,21 % B 


* Aksjeklasse B har ikke stemmerett eller rett til utbytte. 







 


 


Eierskap i Glitre Energi AS 


Navn eier:  Antall aksjer:  Andel i %: 
Vardar AS 527634 50 % 
Drammen kommune 527634 50 % 


 


 


Akershus Energi AS 


Navn eier:  Antall aksjer:  Andel i %: 
Akershus fylkeskommune 199846 100 % 








Eier Eierandel
Antall
akjser i dag Utbytte 2017


Eierandel med
foreslått fordeling


Østfold fylke 50% 35 000 28 mill. kr
Sarpsborg kommune 14,29% 10 000 8 mill. kr 23,69%
Moss kommune 7,14% 5 000 4 mill. kr 12,64%
Halden kommune 7,14% 5 000 4 mill. kr 12,39%
Askim kommune 4,29% 3 000 2,4 mill. kr 6,96%
Fredrikstad kommune 4,29% 3 000 2,4 mill. kr 18,02%
Eidsberg kommune 2,86% 2 000 1,6 mill. kr 4,77%
Aremark kommune 1,43% 1 000 0,8 mill. kr 1,66%
Hobøl kommune 1,43% 1 000 0,8 mill. kr 2,38%
Marker kommune 1,43% 1 000 0,8 mill. kr 2,03%
Rømskog kommune 1,43% 1 000 0,8 mill. kr 1,54%
Skiptvet kommune 1,43% 1 000 0,8 mill. kr 2,07%
Spydeberg kommune 1,43% 1 000 0,8 mill. kr 2,44%
Våler kommune 1,43% 1 000 0,8 mill. kr 2,37%
Råde kommune 1,27%
Rygge kommune 2,72%
Hvaler kommune 0,78%
Trøgstad kommune 0,90%
Rakkestad 1,38%
Sum 1,00 70 000 56 mill. kr 1,00







Antall aksjer etter
foreslått fordeling


Økning utbytte fra
2017 etter foreslått
fordeling Innbyggere


Andel av
innbyggere


Nye aksjer med
foreslått
fordeling


297 076
16 584 5 266 800 55 892 18,81 6584
8 851 3 080 909 32 688 11,00 3851
8 672 2 937 646 31 168 10,49 3672
4 869 1 495 402 15 866 5,34 1869


12 611 7 689 076 81 580 27,46 9611
3 341 1 073 153 11 386 3,83 1341
1 160 127 994 1 358 0,46 160
1 664 531 581 5 640 1,90 664
1 422 337 422 3 580 1,21 422
1 080 63 903 678 0,23 80
1 448 358 629 3 805 1,28 448
1 706 564 758 5 992 2,02 706
1 658 526 020 5 581 1,88 658
888 710 754 7 541 2,54 888


1 903 1 522 264 16 151 5,44 1903
543 434 125 4 606 1,55 543
631 505 002 5 358 1,80 631
967 773 432 8 206 2,76 967


69 999 27 998 869 297 076 100 34999








 


Fylkesordfører  
Postadresse: Postboks 220, 1702 Sarpsborg   E-post: postmottak@ostfoldfk.no 
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Telefon: 69 11 70 00  Telefaks: 69 12 65 02 Org.nr.: 842 952 972 


 


 


 


Østfold fylkeskommunes eierandel i Østfold Energi 
 
I forbindelse med behandling av Østfold fylkeskommunes eierskap i Østfold Energi i 
kommunene, samt henvendelse fra ordførerne om samme, ønsker fylkesordføreren på vegne 
av et samlet fylkesutvalg å belyse noen forhold og konsekvenser som ikke fremkommer av de 
sakene som er fremlagt for Østfold og Viken. 
 
Det første er at selv om Østfold fylkeskommunes årsbudsjett og økonomiplan, som ble 
behandlet i desember, har inndekning for vedtatte investeringsplaner, så er verken skole- 
eller fylkesveginvesteringene fullfinansiert i løpet av perioden. Det betyr at det ligger et 
betydelig restfinansieringsbehov etter den vedtatte planperioden. For skoleprosjektene alene 
må finnes det inndekning for i størrelsesorden kr 113 mill i økte rente/avdragsutgifter og 
leieutgifter etter 2022. I økonomiplanen for 2019 - 2022 forutsettes det innsparinger på 
driften, og fylkesrådmannen har forutsatt at det må benyttes fondsmidler for å dekke renter 
og avdrag på nye lån i og etter perioden. For å kunne ha tilgjengelige fondsmidler er det 
forutsatt at det vil bli utbetalt utbytte fra Østfold Energi. Dersom utbytte skulle falle bort må 
både investeringer reduseres og driften strammes inn. Dette vil kunne få konsekvenser for alt 
fra skoletilbudet, veivedlikeholdet og tilskudd til folkehelse og kulturtilbudet i Østfold. 
 
Et annet forhold er at i motsetning til Østfold fylkeskommune som ikke har elevtallsvekst i 
perioden, men bygger for å fornye bygningsmassen, må Akershus og Buskerud bygge for å gi 
rom for en betydelig elevtallsvekst. Veksten i Akershus er så stor at den tilsvarer 4 til 5 nye 
skoler de nærmeste årene. Noe som betyr at disse investeringene må prioriteres. 
 
Det siste forholdet er hvilken økonomi Viken fylkeskommune vil stå overfor ved starten i 2020 
og hvilke prioriteringer som gjøres for å oppnå økonomisk balanse. Både nytt inntektssystem 
og overføring av oppgaver og årsverk fra Staten vegvesen gir betydelige utfordringer. Nytt 
inntektssystem slik det er foreslått vil gi et lavere overføringsnivå enn summen av dagens 
rammeoverføringer. Beregninger knyttet til overføring av oppgaver og årsverk indikerer at 
disse neppe vil bli fullfinansiert. 
 
De økonomiske bidragene de tre fylkeskommunene tar med seg knyttet til sine eierposisjoner 
i respektive energiverk i dag inn i Viken, kan anslås til kr 200 – 250 mill. Fylkesordføreren vil 
minne om at Akershus fylkesting har besluttet å ta med sitt eierskap inn i Viken, og at 
Buskerud fylkesting har vedtatt i økonomiplanen å ta ut et utbytte for å nedbetale gjeld, noe 


Ordførerne i Østfold Vår ref.: 28857/2019 - 2019/3863 


 Deres ref.:  


  Dato: 04.02.2019 


  







2 


  


  


  


  


som vil frigjøre rente- og avdragsutgifter som står i forhold til Akershus og Østfolds sine 
utbytter. Det vil også være en risiko for at både Buskerud og Akershus vil foreta andre 
disposisjoner dersom fylkestinget i Østfold vedtar å overføre sine aksjer til kommunene. Viken 
fylkeskommune vil derfor få en anstrengt økonomi som vil få konsekvenser for tilbudet også i 
Østfold.  
 
Konklusjonen er at dersom de økonomiske bidragene fra energiverkene i Akershus, Buskerud 
og Østfold faller bort, vil Viken måtte gjennomføre strengere prioriteringer av planlagte 
investeringer. Med en sterk elevtallsvekst i det som tilsvarer Buskerud og Akershus vil 
imidlertid investeringer i nye skolebygg her måtte tvinge seg frem. Fylkesutvalget er derfor 
bekymret for at bortfall av energiutbytte særlig vil ramme de planlagte investeringene og drift 
i dagens Østfold. 
 


Med hilsen 


Dette dokumentet er elektronisk signert av 


 


 


Ole Haabeth 
fylkesordfører 
 








Indre Østfold Krisesenter
IKS


Selskapsavtale


14.11.2018
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K API TTE L I. SE LSK AP SI N F O R M ASJON


1 . 1 . SE LSK AP E TS N AVN


Indre Østfold Krisesenter I KS er et interkommunalt selskap, opprettet med hjemmel i lov om
interkommunale selskaper lov av 29. januar 1999 nr. 6 (IKS-loven). Selskapet er et
selvstendig rettssubjekt registrert i Foretaksregisteret.


1 . 2 . D E LTAK E R E I S E LSK AP E T


Selskapet eies av kommunene Askim, Eidsberg, Hobøl, Marker, Rømskog, Skiptvet,
Spydeberg, og Trøgstad.


1 . 3 . SE LSK AP E TS H OVE D K O N TO R


Selskapets hovedkontor er i Eidsberg kommune, og har av hensyn til brukernes sikkerhet
skjult adresse.


1.4 . SE L SK AP E TS F O R MÅL


Indre Østfold Krisesenter skal ha et tilbud til kvinner og deres barn som er utsatt for vold
eller trusler om vold i nære relasjoner, og som har behov for rådgiving eller et trygt og
midlertidig botilbud.


Krisesenteret skal oppfylle de krav som er gitt deltakerkommunene i lov om kommunalt
krisesentertilbud, med de begrensninger eventuelle retningslinjer fra kommunene gir.


K API TTE L II. AN SVAR OG FI N AN SI E RI N G


2 . 1 . EI E R AN D E L OG D E LTAK E R AN SVAR


Deltakernes ansvar for selskapets forpliktelser tilsvarer eierandelen. Deltakerkommunenes
eierandel er basert på offisielle innbyggertall fra SSB, med justering hvert fjerde år, i år med
kommunestyrevalg.


Tabell


Kommune Innbyggertall (01.01.15) Andel i %


0119 Marker 3613 7,05


0121 Rømskog 672 1,31


0122 Trøgstad 5346 10,43


0123 Spydeberg 5692 11,10
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0124 Askim 15513 30,26


0125 Eidsberg 11353 22,15


0127 Skiptvet 3731 7,28


0138 Hobøl 5343 10,42


51263 100,00


2 . 2 . FI N AN SI E RI N GSM ODE LL


Finansieringen av selskapet er lagt opp etter følgende modell


I. Et likt grunnbeløp. Hver av eierne, betaler et likt grunnbeløp som til sammen utgjør
10 % av eiernes netto kostnader.


II. Etter innbyggertall. De øvrige kostnadene fordeles etter innbyggertall, med den
justering som eierandelen følger.


KAPI TTE L III. STYRI N G SSTR U KTU R


3.1. RE PR E SE N TAN TSKAP E T


Representantskapet er selskapets øverste myndighet.


Representantskapet består av to representanter fra hver kommune som til sammen utgjør
selskapets øverste eierorgan. Vedkommende kommunestyre velger selv sine
representantskapsmedlemmer med personlige varamedlemmer. Funksjonstiden følger
kommunestyreperioden.


Representantskapet velger både leder og nestleder.


Representantskapet følger IKS-lovens §§ 8 og 9 for innkalling og saksbehandling.


Representantskapet er vedtaksdyktig når deltakerne som er til stede utgjør minst 2/3 av
stemmene. Som representantskapets beslutning gjelder flertallsavgjørelse. Ved
stemmelikhet er møtelederens stemme avgjørende.


Representantskapet har til sammen 10 stemmer etter følgende fordeling:


Kommune Antall stemmer


Askim kommune 2


Eidsberg kommune 2


Hobøl kommune 1
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Marker kommune 1


Rømskog kommune 1


Skiptvet kommune 1


Spydeberg kommune 1


Trøgstad kommune 1


Sum 10


Styreleder og daglig leder skal møte i representantskapet.


3.2. RE PR E SE N TAN TSKAP E TS OP P GAVE R


Representantskapet trer ordinært sammen 2 ganger årlig; etter at revidert regnskap
foreligger og når grunnlaget for kommende budsjettrammer er klart.


Representantskapsmøtet behandler:


Årsmelding og regnskap


Disponering av driftsresultatet


Handlings- og økonomiplan og årsbudsjett


Rammer for låneopptak og tilskudd fra deltakerne


Fastsettelse av eierstrategi (hvert 4. år)


Valg av revisor (hvert 4. år)


Valg av valgkomite (hvert 4. år)


Valg av styre etter forslag fra valgkomiteen (hvert 2. år)


Godtgjøring til styret


Andre saker som er forberedt ved innkallingen


3.3. STYRE T


Styret skal ha 5 eiervalgte medlemmer og 3 numerisk valgte varamedlemmer.
Styremedlemmene velges for 2 år av gangen. Representantskapet velger styrets leder og
nestleder. Styret fungerer inntil nytt styre er valgt og konstituert.


Daglig leder eller representantskapsmedlem kan ikke være medlem av styret.
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Styret følger I KS-lovens §§ 11 og 12 for innkalling og saksbehandling.


Styret er beslutningsdyktig når minst 3 medlemmer er til stede, herunder enten leder eller
nestleder.


Hvert styremedlem har en stemme og som styrets beslutning gjelder flertallsavgjørelse. Ved
stemmelikhet er møtelederens stemme avgjørende.


Daglig leder har rett og plikt til å være til stede, med tale- og forslagsrett, på styremøtene.


De ansattes representanter har møte- og talerett i tråd med kommunelovens § 26, og når
slik rett fremgår av avtale mellom partene i arbeidslivet. Antall ansatte i selskapet vil påvirke
de ansattes representasjon i styret, jfr. § 10 i I KS-loven. Daglig leder og daglig leders
stedfortreder kan ikke representere de ansatte i styret.


3.4. STYR E TS OP P G AVE R


Styret skal sørge for at:


selskapet drives i tråd med eiers formål og selskapets styringsdokumenter, og
innenfor vedtatte budsjetter


representantskapets vedtak og retningslinjer gjennomføres og etterfølges


selskapet er organisert på en slik måte at virksomheten drives mest mulig
kostnadseffektivt


selskapets regnskapsføring og formuesforvaltning er gjenstand for betryggende
kontroll


Styret ansetter daglig leder for selskapet, og fastsetter de retningslinjer som daglig leder skal
følge. Styret fører tilsyn med daglig leders ledelse av virksomheten.


Styrets leder er selskapets representant under lønnsforhandlinger.


De ansattes representanter i styret kan ikke delta ved behandling av saker som gjelder
arbeidsgivers forberedelse til forhandlinger med arbeidstakerne, arbeidskonflikter eller
rettstvister med arbeidstakerorganisasjoner.


3.5. D AG LI G LE D E R


Daglig leder forestår den daglige ledelsen av selskapets drift, og har ansvar for at de pålegg
og retningslinjer som gis av styret følges opp.


Daglig leder er sekretær for styret og har ansvar for at de saker som legges frem til
behandling er forsvarlig utredet.


Daglig leder rapporterer til styret og skal holde styret orientert om alle forhold av betydning
for virksomheten.
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Daglig leder forestår den daglige personalforvaltning.


Saker av uvanlig art eller av stor betydning for selskapet inngår som hovedregel ikke i den
daglige ledelse, jfr. I KS-lovens § 14, tredje ledd.


Daglig leder anviser selskapets utgifter. Utgifter til daglig leder personlig eller i saker hvor det
foreligger inhabilitet anvises av styrets leder.


K API TTE L I V. F OR VALTNI N G


4 .1. SE L SK AP E TS R E P R E SE N TASJON


Styret representerer selskapet utad og tegner dets firma.


Styret kan beslutte at styrets leder og daglig leder sammen kan tegne dets firma.


Daglig leder representerer selskapet utad i saker som faller inn under dennes myndighet.


4 .2. R E G N SK AP SFØRI N G OG R E VI SJO N


Selskapets regnskaper avlegges etter de til enhver tid gjeldende kommunale
regnskapsprinsipper.


Representantskapet velger revisor.


4 . 3 . B U D SJE TT OG R E G N SK AP


Representantskapet skal behandle selskapets regnskap og budsjett i tråd med § 5 i ”Forskrift
om årsbudsjett, årsregnskap og årsberetning for interkommunale selskaper”.


Styrets forslag til økonomiplan og budsjett skal oversendes eierne innen 1. oktober før
budsjettåret.


4 .4. LÅN E R AM M E


Selskapet kan ta opp lån for finansiering av vedtatte investeringer. Representantskapet
vedtar rammene for selskapets låneopptak. Låneopptaket skal fremkomme i
handlingsplanen.


Rammen for selskapets samlede låneopptak er begrenset oppad til 10 millioner kroner.


Selskapet kan ikke stille garanti eller pantsette sine eiendeler til sikkerhet for andres
økonomiske forpliktelser. Virksomheten kan ikke selv låne ut penger.
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4 . 5 . GOD TG JØRE LSE TI L RE P RE SE N TAN TE R I STYR E N DE ORG AN E R


Representantskapet fastsetter godtgjørelse til styret og styreleder.


4 . 6 . AN SE TTE LSE SVI LKÅR


Selskapet er medlem av arbeidsgiverorganisasjonen KS Bedrift og følger Hovedtariffavtalen
for konkurranseutsatte bedrifter og avtaleverket for øvrig, som er fremforhandlet mellom
partene i arbeidslivet.


De ansatte skal sikres pensjon i henhold til Hovedtariffavtalen for konkurranseutsatte
bedrifter. Selskapet er medlem av pensjonsordningen i KLP.


KAPI TTE L V. OM SE LSKAP SAVTALE N


5 .1. E N D RI N G AV SE LSKAP SAVTALE N


Representantskapet kan foreslå endringer i selskapsavtalen med 2/3 flertall. Endringer som
omfatter IKS-lovens § 4, tredje ledd, krever tilslutning av eierne gjennom likelydende vedtak
i de respektive kommunestyrer/bystyrer.


Dersom selskapsavtalen er til behandling i kommunestyrene, gjelder følgende ordning:
Likelydende vedtak i 2/3 av kommunene er bestemmende. Den eller de kommuner som har
et vedtak som avviker fra dette, må behandle avtalen på nytt. Alternativene blir da å enten
gjøre et likelydende vedtak som flertallet eller å tre ut av samarbeidet. Kommuner over
10 000 innbyggere har som kommunestyrer dobbeltstemme i denne ordningen.


5 .2. U TVI D E LSE AV SE LSKAP E T


Selskapet kan bare utvides ved enstemmig beslutning av eierne. Det samme gjelder for
sammenslutning med annet selskap.


5 .3. U TTRE D E N F RA SE LSKAP E T


En deltaker kan med 1 års skriftlig varsel si opp sitt deltakerforhold. Uttreden reguleres av
IKS-lovens § 30.


5 .4. OP P LØSNI N G AV SE LSKAP E T


En eventuell oppløsning av selskapet følger IKS-lovens § 32 om oppløsning.
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Ved oppløsning fordeler eierkommunene selskapets eiendeler, og er forholdsmessig
ansvarlig for andel av selskapets forpliktelser i samsvar med eierandel.


5 .5. I K RAF TTRE D E LSE


Denne selskapsavtalen trer i kraft 01.01.19.


5.6 TVI STE R


Ved tvist om tolkning av denne selskapsavtalen skal lov om interkommunale selskaper gjelde
foran selskapsavtalen.


Ved tvist søkes dette løst gjennom mekling mellom partene.


Verneting er i den rettskrets hvor selskapet har sitt hovedkontor.


5 . 7 . AN D RE B E STE M M E LSE R


For selskapet gjelder den til enhver gjeldende lov om interkommunale selskaper.


I tillegg til selskapsavtalen danner eierstrategien selskapets styringsdokumenter.


Selskapsavtalen signeres i 9 eksemplarer, hvorav eierne beholder ett eksemplar hver og ett
eksemplar beholdes av selskapet.


Kommune Vedtatt i kommunestyre Ordførers underskrift


Askim kommune


Eidsberg kommune


Hobøl kommune


Marker kommune


Rømskog kommune


Skiptvet kommune


Spydeberg kommune


Trøgstad kommune








 


RØMSKOG KOMMUNE 
Utvikling 


Side 1 av 3


SAMLET SAKSFRAMSTILLING 
 
Arkivsak: 18/577   
 
FORSKRIFT OM ADGANG TIL JAKT ETTER ELG OG RÅDYR I RØMSKOG 
KOMMUNE 
 
 
Saksbehandler:  Ann Kristin Halvorsrud Arkiv: K46  
Saksnr.: Utvalg Møtedato 
4/18 Viltnemnd 10.12.2018 
 
Innstilling: 
RÅDMANNENS INNSTILLING: 
Forslag til endringsforskrift vedrørende minsteareal på elg sendes ut på høring til berørte 
parter. 
 
Behandling/vedtak i Viltnemnd den 10.12.2018 sak 4/18 
 
Behandling: 
BEHANDLING: 
Rådmannens forslag til vedtak bel enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
UTVALGETS VEDTAK: 
Forslag til endringsforskrift vedrørende minsteareal på elg sendes ut på høring til berørte 
parter. 
 
 
Utredning: 
SAKENS FAKTA: 
I henhold til Forskrift om forvaltning av hjortevilt § 6, skal kommunen fastsette minsteareal for 
elg, hjort og / eller rådyr i en forskrift. Det kan fastsettes ulikt minsteareal for ulike deler av en 
kommune. Forslag om endring av minsteareal skal fremmes innen 15. januar og fastsettes av 
kommunen innen 15. mars. Endring av minsteareal fastsettes som en endringsforskrift. 
Forslaget til en eventuell endring av minstearealet legges ut på høring med frist på minst 6 
uker.  
 
Fastsetting av minstearealet er det viktigste virkemiddelet i reguleringen av bestandsstørrelsen. 
Minstearealet bør samordnes med de øvrige virkemidlene for å nå kommunens mål i 
hjorteviltforvaltningen. Andre virkemidler er fravik av minstearealet ved bruk av § 7 (50 %-
regelen) og § 15 vedrørende bestandsplanlegging. 
 
I gjeldende forskrift om adgang til jakt etter elg og rådyr i Rømskog kommune av 12.06.2003 
er minstearealet for elg 2000 daa.  
 







 


RØMSKOG KOMMUNE 
Utvikling 


Side 2 av 3
Elgbestanden i Rømskog har endret seg siden minstearealet ble fastsatt. § 7 i forskriften om 
hjorteviltforvalting har blitt benyttet opp mot maksimalt de siste årene. Viltnemnda har 
tidligere vurdert å endre minstearealet slik at det det blir mer i tråd med elgbestanden. 
Tall fra Sett-elg og skutte dyr viser en markant nedgang av antall felte dyr i kommunen.  
 
Utviklingen av felte elg i Rømskog vises i denne figuren: 


 
 
 
De siste 5 årene har det blitt felt en elg pr. 4 213 daa. 155 000 daa samlet jaktareal for hele 
kommunen er lagt til grunn. Dataene for 2018 er ikke klare ennå. 
 
Årlig er arealtallene og fellingsprosenten slik:  
 
  2013 2014 2015 2016 2017 
Tildelt elg etter 
areal 


2 583 2 583 2541 3039 3039 


Felt elg etter 
areal 


3 875 5 000 4 429 4 429 3 605 


Fellingsprosent 66,7 51,7 57,4 68,6 84,3 
 
 
Forslag til endringsforskrift for minsteareal for elg: 
 
Hele/deler av kommunen Elg  


Minsteareal 
daa 


Rådyr 
Minsteareal 
daa 


Hele Rømskog kommune 4 000 3 000 
 
 
Helse- og miljøkonsekvenser 







 


RØMSKOG KOMMUNE 
Utvikling 


Side 3 av 3
Endring av minstearealet vil medføre et mer tilpasset verktøy for elgforvaltningen ut fra 
nåværende elgbestand. 
 
Økonomi 
Ingen relevante for Rømskog kommune 
 
Relevante bestemmelser 
Viltloven 
Forskrift om forvaltning av hjortevilt 
Kommunal målsetning for hjorteviltforvaltningen i Rømskog kommune 
 
 
VURDERING: 
Rådmannen mener fellingsprosenten de siste årene utenom år 2017 er for lav, i tillegg til at 
arealet bak hver felt elg er for høyt i forhold til vedtatt minsteareal. Rådmannen mener det må 
være mer samsvar mellom minsteareal, tildeling- og felling av elg.  
 
 
KONKLUSJON: 
Forslag til endringsforskrift der minstearealet på elg settes til 4000 daa legges ut på høring.  
 
 
UTSKRIFT SENDES:  
Elgvaldene: 
 Nordre og vestre Rømskog grunneierlag v/ Lasse Christensen 
 Sundsrud skog og Flaten-Trosterud skog v/ Anders Stang 
Aurskog-Høland kommune 
Fylkesmannen i Østfold 
Østfold fylkeskommune 
Rømskog skogeierlag 
Rømskog Bondelag 
Nordre Rømskog JFF 
Vestre Rømskog JFF








              Samfunn og utvikling  


 
  


 
 


  


Rømskog kommune 
Engehaget 1 
1950 RØMSKOG 
 
   
 
 
Saksbehandler: Ole-Christian Østreng   Vår dato: 22.01.2019      Deres dato:     Vår ref: 18/04118-5          Deres ref:    


Adresse E-post Telefon Telefaks Internett Foretaksregisteret 
Rådhusveien 3 postmottak@ahk.no 63 85 25 00 63 85 25 12  www.ahk.no 948 164 256 
1940 Bjørkelangen      
      
  1 av 1    
 


 Aurskog-Høland kommune 


 


 


    


Høringssvar - Endring av minsteareal for felling av elg i Rømskog 


kommune 


Det vises til brev datert 11.12.2018 om høring på endring av minsteareal for felling av elg i Rømskog 
kommune. Høringsfrist er 24.01.2019. Rådmannen i Aurskog-Høland kommune har forberedt en sak 
som behandles i Formannskapet 28.01.2019.  
 
Aurskog-Høland kommune gir med dette høringssvar i saken. Vedlagt er Rådmannens innstilling til 
Formannskapet hva angår saken om endring av minsteareal for felling av elg i Rømskog kommune. 
Kommunen vil ettersende Formannskapets endelige vedtak så snart dette foreligger.  
 
  
Med hilsen         
for Aurskog-Høland kommune 
Samfunn og utvikling 
 
 
Stian Sandbekkbråten Ole-Christian Østreng 
konstituert kommunalsjef rådgiver 
 
Dokumentet er godkjent elektronisk uten underskrift. 
 
Vedlegg: 
18-04118-3 Høringssvar - Endring av minsteareal for felling av elg i Rømskog kommune 437013_8_1 
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Arkivsak-dok. 18/04118-3 
Saksbehandler Ole-Christian Østreng 
 
Saksgang Møtedato 
Formannskapet            
 
 
 


   
 
 


Høringssvar - Endring av minsteareal for felling av elg i Rømskog 


kommune 


 


Rådmannens innstilling: 
Aurskog-Høland kommune anbefaler Rømskog kommune om å endre minstearealet for felling av elg 
til 3000 dekar i endringsforskrift til Forskrift om adgang til jakt etter elg og rådyr i Rømskog 
kommune.  
 


Vedlegg:  


1. Høringsbrev fra Rømskog kommune 
2. Samlet saksfremstilling fra viltnemda i Rømskog kommune 
3. Brev fra Aurskog-Høland elgvald/Aurskog-Høland elgforvaltningsråd 


 


Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 


Ingen.  


Saksopplysninger: 


Rømskog kommune har lagt ut til høring forslag til endringsforskrift vedrørende endring av 
minsteareal for felling av elg, i henhold til Forskrift om forvaltning av hjortevilt § 6. Med bakgrunn i 
endringen i elgbestanden i Rømskog siden minstearealet sist ble fastsatt, foreslås et minsteareal på 
4000 dekar for felling av en elg.  
 


Relevante bestemmelser: 


- Lov om jakt og fangst av vilt (Viltloven) 
- Forskrift om forvaltning av hjortevilt (Hjorteviltforskriften) 
- Kommunal målsetning for hjorteviltforvaltningen i Rømskog kommune 
- Fagplan for viltforvaltning i Aurskog-Høland kommune 
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Vurderinger: 


Endringer i kommunale forskrifter for Rømskog kommune påvirker kommunale forskrifter i Aurskog-
Høland kommune, i og med våre to kommuner skal slås sammen til en kommune. Aurskog-Høland 
kommune vurderer det som hensiktsmessig at minsteareal som våre to kommuner nå fastsetter i 
lokale forskrifter er like. 
 
Det er i Aurskog-Høland kommune generelt sett tilsvarende utvikling i elgbestanden som i Rømskog 
kommune. Aurskog-Høland elgvald/elgforvaltningsråd har vurdert dette, og foreslår for Aurskog-
Høland kommune at kommunen bør endre minstearealet for felling av elg. Ut fra 
bestandssituasjonen bør minstearealet være på 3000 dekar. Det er ulike tettheter av elg ulike steder 
i Aurskog-Høland. Aurskog-Høland kommune deler Aurskog-Høland elgvald sine vurderinger.  
 
Kommunen, i samarbeid med Aurskog-Høland elgforvaltningsråd (elgvald) har kontinuerlig vurdert å 
endre minstearealet slik at det blir mer i tråd med elgbestanden. I perioden 2016-2018 har et 
minstearealet for felling av elg i Aurskog-Høland i praksis vært på 2671 daa bak hver tildeling, med en 
årlig kvote på 315 elg. Resultatet har vært et årlig gjennomsnittlig jaktuttak på 238 elg og 3370 daa 
bak hver tildeling (se Figur 1 og 2). Ut fra Sett-elg-data ser vi at det er variasjoner mellom ulike 
geografiske deler i kommunen, men total størrelse på elgbestanden har vært stabil gjennom 
bestandsplanperioden som vi nå akkurat har lagt bak oss.  
 


 
Figur 1: Utvikling – antall dekar per skutt og tildelt elg i Aurskog-Høland  
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Figur 2: Utviklingen – antall skutt elg i Aurskog-Høland  
 
 
I hjorteviltforskriftens § 7.Fravik fra minstearealet kan man blant annet lese:  
«Kommunen kan ved tildeling av fellingstillatelser fravike minstearealet for elg, hjort og rådyr med 
inntil 50 prosent.»  Aurskog-Høland kommune vurderer det slik at et minsteareal på 3000 dekar for 
elg generelt vil være hensiktsmessig, også i Rømskog kommune, selv om det er ulike tettheter i 
elgbestanden i ulike deler av begge kommuner. Rådmannen vil også i egen sak foreslå å endre 
minstearealet til 3000 dekar for felling av elg i Forskrift om adgang til jakt etter elg, rådyr og bever, 
Aurskog-Høland kommune.  
 


Konklusjon: 


Aurskog-Høland kommune anbefaler Rømskog kommune om å endre minstearealet for felling av elg 
til 3000 dekar i lokal forskrift.  








Rømskog kommune  
Viltnemda          07.01.2019 
 
 
 
 
Høringssvar på høring om endring av minstearealet for elg i Rømskog kommune 
Aurskog-Høland elgvald anmoder med dette Rømskog viltnemd om å endre forslaget om å endre 
minstearealet for fellingstillatelse på elg fra 4000 til 3000 dekar. Dette vil samsvare med det vi 
anbefaler Aurskog-Høland kommune om endre sitt minsteareal til. Vi mener dette vil være den mest 
fornuftige bruken av kommunale ressurser, da det motsatte kan bli at Aurskog-Høland og Rømskog 
blir stående med ulikt minsteareal for tildeling av elg når kommunene skal sammenslås i 2020. 
Administrasjonen i den nye kommunen vil da bli nødt til å kjøre en ny prosess for å få likt minsteareal 
for elg i hele kommunen.  
 
En endring av minstearealet til 3000 dekar vil være mest treffsikkert etter dagens viltforvaltning. 
Kommunen kan om behov avvike fra minstearealet med inntil 50 % og det reelle minstearealet vil 
derfor kunne ligge fra 1500 til 4500 dekar bak hver tildeling. Med tanke på den usikre situasjonen vi 
har i dag, spesielt på rovdyrsiden, mener vi dette vil være et fornuftig nivå å legge seg på, samt å ha 
den fleksibiliteten som dette gir, å gå på. 
 
Dagens forvalting foretas i stor grad innad i valdene. For Aurskog-Høland er det i dag kun ett vald 
som søker om en treårig tildeling og som videre fordeler denne ut til jaktfeltene. Fordelingen gjøres 
ut fra hva jaktfeltene tidligere har skutt, men justert slik at det ikke er mer enn 750 dekar forskjell 
mellom det jaktfeltet med flest dekar per tildeling og det jaktfeltet med færrest dekar per tildeling. Vi 
mener dette ivaretar forholdet der noen områder vil produsere et overskudd og andre områder et 
underskudd. Dette er en fordelingsnøkkel vi har hatt de siste to bestandsplanperiodene og 
elgstammen har etter sett-elg per jegerdøgn vært stabil i valdet siden 2011. Valdet kan underveis i 
den pågående bestandsplanperioden, velge å dele ut alle eller å holde tilbake et antall dyr.  
 
Aurskog-Høland elgvald har i bestandsplansperioden 2016-18 hatt et fungerende minsteareal på 
2671 dekar bak hver tildeling med en årlig kvote på 315 dyr. Resultatet har vært et årlig 
gjennomsnittlig uttak på 238 dyr og 3370 dekar bak hver felling.  Sett-elg data varierer innad i valdet, 
men total størrelse på elgstammen har vært stabil gjennom hele denne bestandsplanperioden. 
Gjennom perioden 2016-2018 har valdet valgt å holde tilbake 15 elg i året som ikke har blitt jaktet 
på, men heller brukt i tilfeller der det har vært fallvilt som har blitt fordelt eller på kalver under 40 kg.  
 
Konklusjon er at v mener et kvotegrunnlag på ca 3000 dekar per tildeling vil være mest riktig etter 
dagens situasjon og på et nivå som kan forsvares fremover når kommunene Rømskog og Aurskog-
Høland slåes sammen. Vi mener også det vil være den beste ressursbruken at Rømskog og Aurskog-
Høland tilpasser og samkjører minstearealet for elg når det nå gjøres en jobb med dette ett år før 
kommunesammenslåingen.  
 
Med hilsen  
 
Aurskog-Høland elgvald. 
 
 
 
Kåre Skedsmo        Sten Ivar Tønsberg 
Leder         Sekretær 





